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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2021-0304432)
Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Stormflodssikring

En repræsentant for Christianias stormflodsgruppe fremlagde ønske om at samarbejde med
lokaludvalget om en lokal stormflodssikring af Christianshavn ved og omkring Christiania. Løsningen
skal være midlertidig og imødegå stormfloder fra nord, indtil en ydre sikring er tilvejebragt, og den
skal helst være klar inden for fem år. Christianias stormflodsgruppe har arbejdet med fire
løsningsmodeller:

1. Opsætning af værn forskellige steder ved Refshalevej
2. At tage udgangspunkt i kommunens igangværende projekt med en forhøjet kant på Refshalevej

i form af en cykelstien, som kommunen påtænker at anlægge
3. 5-6 sluseporte i kanalerne
4. Port ved Trekroner.

Sikringen skal kunne holde de næste 15-20 år. Han oplyste, at Christiania har indledt et samarbejde
med arkitektstuderende og opfordrede lokaludvalget til at se planen for stormflodsikringen, som er
udstillet i Christianshavns Beboerhus.

 

Frode Neergaard svarede, at den ydre sikring er den væsentligste, men spørgesmålet er, hvor
mange oversvømmelser der skal håndteres inden den ydre sikring kommer. Det er et dilemma.

Mogens Holm svarede, at erfaringer fra stormen Bodil var til at tage at føle på. Det kostede flere
boligforeninger mange penge, så spørgsmålet er, om man kan vente på den ydre sikring.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2021-0304438)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 26. august 2021.
2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

 

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 26. august 2021. Endvidere skal
lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referater

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.

Beslutning
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1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den 26. august
2021.

2. Lokaludvalget godkendte at behandle en tillægsdagsorden med punktet "Støtten til S/K Lynettens
aktionsdage" i det aktuelle møde.

3. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde med ovennævnte tilføjelse.
4. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af dagsordenen"

godkendte lokaludvalget indstillingerne i følgende sager:
13. Puljeansøgninger, september 2021
14. Borgermøde om forslag til tillæg 7 til lokalplan Holmen II (Margretheholm)
15. Vælgermødet den 28. oktober 2021
16. Status på lokaludvalgets pulje, september 2021.

 

Bilag
1. Referat af lokaludvalgets møde den 26. august 2021 (ikke på papir)
2. Referat af lokaludvalgets møde den 26. august 2021 - tillægsdagsorden (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

3.  Dialog om tilpasning af lokaludvalg (2021-0302840)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en orientering fra Borgerrepræsentationens sekretariat om de
væsentligste ændringer i rammerne for lokaludvalg til efterretning og komme med input til dels den
praktisk gennemførelse af tilpasningerne og dels arbejdet i lokaludvalget fremover. 

 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager en mundtlig orientering fra Borgerrepræsentationens
sekretariat om de væsentligste ændringer i rammerne for lokaludvalg til efterretning.

2. at Christianshavns Lokaludvalg i dialog med Borgerrepræsentationens sekretariat kommer med
input til

• den praktiske gennemførelse af tilpasningerne af lokaludvalg.
• arbejdet i lokaludvalget fremover. 

Problemstilling

Borgerrepræsentationen har besluttet en række tilpasninger af rammerne for lokaludvalg. Rammerne
forventes endeligt godkendt af Borgerrepræsentationen senere i år, afhængig af Indenrigsministeriets
udtalelse om de ændringer i regulativ for lokaludvalg, som tilpasningerne indebærer.

Løsning

I mødet orienterer Borgerrepræsentationens sekretariat mundtligt om de væsentligste ændringer i
rammerne lokaludvalg, hvorefter der vil være en spørgsmål/svarrunde. 

Lokaludvalget kommer med input til 

• den praktiske gennemførelse af tilpasningerne af lokaludvalg
• arbejdet i lokaludvalget fremover.

Der afsættes op til 45 minutter til dette punkt på dagsordenen.

Økonomi
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Lokaludvalget har afsat en ramme på 30.000 kr. til aktiviteter forud for valg til lokaludvalg.

Videre proces

Valg af foreningskandidater til det nye Christianshavns Lokaludvalg forventes at foregå ultimo februar
2022. Det nye lokaludvalg har konstituerende møde den 30. marts 2022 eller i april 2022.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog en mundtlig orientering fra Borgerrepræsentationens sekretariat om de
væsentligste ændringer i rammerne for lokaludvalg til efterretning.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

4.  Status på Ørkenfortet (2021-0304080)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte status på Ørkenfortet.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter status på Ørkenfortet jf. løsningsafsnittet.
2. at Christianshavns Lokaludvalg beslutter, hvad det herefter skal gøre i sagen.

Problemstilling

Den 1. september 2021 åbnede Ørkenfortet som hotel under navnet "NH Collection Copenhagen".
Link: https://www.nh-hotels.com/hotel/nh-collection-copenhagen.

I mødet den 26. august 2021 drøftede lokaludvalget status på Ørkenfortet. Der var følgende
bemærkninger i drøftelsen:

• Lokaludvalget skal sikre, at det, der er blevet stillet i udsigt i bl.a. lokalplanen, gennemføres.
• Der skal ikke være af- og pålæsning for busser i Strandgade.
• Andre embedsmænd end dem, som lokaludvalget hidtil har talt med, svarer på lokaludvalgets

henvendelser.
• I brevet fra Teknik- og Miljøforvaltningen den 23. august 2021 er der ikke svaret på spørgsmålet

om nedlæggelse af seks parkeringspladser i Strandgade.
• Området omkring Christians Kirke er ikke sikret mod trafik til og fra hotellet i Ørkenfortet.
• Forvaltningen har udarbejdet en trafikplan, men den er endnu ikke godkendt af politiet, selv om

hotellet i Ørkenfortet forventer at åbne den 1. september 2021.
• Udeserveringen på havnepromenaden er ikke markeret i lokalplanen. Der er ikke plads på

arealet til både promenade, trafik og udeservering.
• Det fremgår af lokalplanen, at der skal være syv træer i Strandgade. Men plantehullerne, der er

gravet, ser ikke ud til at være store nok, og der er ikke gravet ud til syv træer.
• Der er sket en udvikling med hensyn til, hvor turistbusserne skal vende, parkere og foretage af-

og pålæsning af passagerer.
• Lokaludvalget skal bede Teknik- og Miljøforvaltningens borgmester og ledelse om et møde om

forholdene. Forvaltningen og ATP-Ejendomme har ikke overholdt aftalerne med lokaludvalget.
Sagen skal op på politisk niveau.

• Sagen bør i medierne.
• De politiske repræsentanter i lokaludvalget bør tage sagen op med deres partifæller i

Borgerrepræsentationen.
• Der bør skrives et åbent brev til Borgerrepræsentationen.
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Det blev besluttet, at formanden skulle bede Teknik- og Miljøforvaltningens borgmester og ledelse
om et møde om håndteringen af Ørkenfortet-sagen. 

Løsning

Lokaludvalgets formand Poul Cohrt samt lokaludvalgsmedlemmerne Jens Eskildsen og Frode
Neergaard havde den 21. september 2021 møde med teknik- og miljøborgmesteren samt
embedsmænd fra Teknik- og Miljøforvaltningen om Ørkenfortet-sagen med følgende dagsorden:

1. Ind- og udstigning fra turistbusser i Strandgade og vendeplads
2. Træer langs Knippelsbrogade og Strandgade
3. Nedlægning af p-pladser i Strandgade
4. Forslag til ladepladser ved Knippelsbrogade for el-biler
5. Tiltag mod trafik til og fra Ørkenfortet i nærområdet omkring Christians Kirke
6. Udeservering for Ørkenfortet på havnepromenaden
7. Dispensationer fra tillæg nr. 3 til lokalplan nr. 183
8. Samarbejdet mellem Teknik- og Miljøforvaltningen og lokaludvalget.

Som grundlag for mødet havde Poul Cohrt, Jens Eskildsen og Frode Neergaard forinden sendt
notatet, der ses i bilaget, til borgmesteren og forvaltningen.

I lokaludvalgets møde den 29. september 2021 orienterer Poul Cohrt, Jens Eskildsen og Frode
Neergaard mundtligt om mødet med borgmesteren og forvaltningen.

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter og beslutter næste skridt i sagen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning
Til mødet forelå et notat fra Teknik- og Miljøforvaltningen med en opsamling på mødet den 21.
september 2021 om Ørkenfortet mellem repræsentanter for lokaludvalget og teknik- og
miljøborgmesteren. Se bilagslisten.

1. Lokaludvalget drøftede status på Ørkenfortet. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:
 

• Den skriftlige dialog med forvaltningen er endeløs, men uanset hvad lokaludvalget sender
frem, så får man ikke svar. Det skal lokaludvalget ikke finde sig i. Af referatet af det
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seneste lokaludvalgsmøde er der forskellige forslag til, hvad lokaludvalget bør gøre, bl.a.
at sagen skal i medierne og at de politiske repræsentanter skal gå til deres bagland. De
politiske repræsentanter i lokaludvalget bør tage sagen op med deres parti.

• At forvaltningen vil tillade, at turistbusser kan lade passagerer stige af og på fra et vejareal
i Strandgade, undrer. 

• Vendepladsen på havnepromenaden kan etableres i Knippelsbrogade. Gaden hører til de
to ejendomme i gaden, men de har samme ejer, nemlig ATP Ejendomme. Lokaludvalget
har tidligere gjort forvaltningen opmærksom på den løsning.

• Sagen har forskellige aktører bl.a. ATP-Ejendomme, forvaltningen, lokaludvalget og
hotellet.

• Hotellet har tilbudt lokaludvalget en rundvisning.
• Hvordan skal promenaden indrettes?
• Det er en god idé at gå i medierne med sagen.
• Forvaltningen gør, hvad den vil.
• At gå i medierne med sagen giver ikke resultater. Lokaludvalget bør hellere sende et

åbent brev til Borgerrepræsentationen.
• Sagen bør i medierne med fokus på forvaltningens håndtering af sagen.
• Der burde have været en forventningsafstemning mellem lokaludvalget og forvaltningen

om lokaludvalgets indflydelsesmuligheder.

2. Lokaludvalget bemyndigede Jens Eskildsen, Frode Neergaard og Poul Cohrt til at udarbejde og
sende et åbent brev til Borgerrepræsentationen, som også sendes til lokale medier og ATP,
hvori følgende skal indgå:

• Lokaludvalget føler sig kørt over i denne sag af forvaltningen.
• Tilsyneladende har politikerne ikke været tilstrækkeligt inde over sagen.
• Den rigtige placering af vendepladsen kan løse mange problemer, hvilket forvaltningen selv har

peget på i lokalplanen og i et notat fra november 2018.
• Der mangler klarhed over, hvad havnepromenaden skal udvikles til. Det er bekymrende
• Lokaludvalget bemyndigede Frode Neergaard til at aftale en rundvisning for lokaludvalget i

hotellet.

 

3. Lokaludvalget bemyndigede Frode Neergaard til at aftale en rundvisning for lokaludvalget
i hotellet.

 

Bilag
1. Brev fra lokaludvalget til teknik- og miljøborgmesteren om møde om Ørkenfortet
2. Lokaludvalgets notat om Ørkenfortet
3. Nyt bilag: Opsamling på møde om Ørkenfortet mellem Christianshavns Lokaludvalg og teknik- og
miljøborgmesteren den 21. september 2021
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

5.  Forslag om etablering af en stormflodssikringsgruppe under lokaludvalget (2021-0304358)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte et forslag fra Miljøgruppen om, at lokaludvalget nedsætter
en stormflodssikringsgruppe.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter og beslutter, om der skal nedsættes en
stormflodssikringsgruppe under lokaludvalget, jf. afsnittet "Problemstilling".

I givet fald:

2. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger lokaludvalgsmedlem Kirsten V. Andersen til tovholder
for gruppen.

3. at Christianshavns Lokaludvalg beder gruppen om hurtigst muligt at udarbejde et udkast til
kommissorium for gruppen, som lokaludvalget kan tage stilling til.

Problemstilling

Miljøgruppens forslag om stormflodssikringsgruppe under lokaludvalget

Fra referatet af Miljøgruppens møde den 14. september 2021:

"I Christiania har Jørgen deltaget i arbejdet med stormflodssikring af Christiania og omegn.
Lynetteholmen har været den store undskyldning for ikke at gøre noget, og desværre har det ikke
været muligt at få sagen ind i projektet vedr cykelsti på Refshalevej. Vi taler om, hvordan vi kan
fremme sagen og få Teknik- og Miljøudvalget til at vise interesse for det.

Jørgen fortalte om problemstillingerne med oversvømmelser i Christiania og omegn. Læs selv
Naturklummen i Christianshavneren, september, hvor der er en udførlig beskrivelse.

Ved stormen Bodil i december 2013 blev bl.a. området ved den Grå Hal, Prinsessegade, Refshalevej
og Børneby oversvømmet, så besøgende ved julemarkedet måtte gå ud i ca. 20 cm vand.

Det er f.eks. nødvendigt at få installeret en ventil Krudtløbsvej-Margrethebassinet for at undgå
oversvømmelser i Erdkehlgraven / Stadsgraven. En løsning kan være en ca. 60-80 cm høj græsvold,
forhøjning eller mur langs Refshalevej ud mod vandet. 
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Christianias stormflodsgruppe har kontakt til kommunens stormflodskontor, og har også talt med
cykelstikontoret, da man foreslår at muren el.lign. laves i forbindelse med at der laves cykelsti på
Refshalevej.

(I det nye budget for 2022 er der bevilget penge til to lyskryds: et ved Prinsessegade-Refshalevej og
et ved Refshalevej–Forlandet, samt trafiksikring af det lille stykke Krudtløbsvej mellem Refshalevej
og Kongebrovej, Så der er lidt bevægelse fra kommunens side. Ref.)

Der er sat et projekt i gang med en gruppe landskabsarkitektstuderende fra Københavns Universitet
om stormflodssikring af Refshalevej. De fremlægger foreløbig rapport den 21/9 kl 15-18 i det Grønne
Rum på Christiania, og rapporten forventes færdig i februar 2022.

Jørgen vil komme til lokaludvalgsmødet 29/9 og fremlægge sagen, som Christianias
stormflodsgruppe har arbejdet med i flere år.

Vi besluttede at anbefale, at lokaludvalget opretter en Stormflodssikringsgruppe.

Formål: Gruppen skal afsøge realistiske muligheder for at stormflodssikre hele Christianshavn i
tilfælde af en stormflod fra nord.

Christianias stormflodsgruppe vil gerne deltage.

Miljøgruppen anbefaler, at Kirsten V Andersen bliver tovholder for gruppen."

 

Forslag til Risikostyringsplan 2021 for Køge Bugt - København

Forslaget til Risikostyringsplan 2021 for København var i offentlig høring den 16. december 2020-16.
juni 2021. Den indeholder initiativer, som skal være medvirkende til dels at reducere risikoen for en
oversvømmelse, dels at reducere skader fra en oversvømmelse.

Lokaludvalget konkluderede i sit høringssvar,

• at horisonten for sikringer mod oversvømmelse er alt for lang. Fra syd 7-12 år og fra nord 10-15
år.

• at oversvømmelsessikring af København i form af ydre sikringer fra syd (Kalveboderne) og nord
(Kongeløbet og Lynetteløbet) skal fremrykkes mest muligt og skal ske samtidigt.

• Alternativt, at sikringen fra syd sker så hurtigt som muligt og ikke først fra 2028-33.
• at planerne for stormflod, oversvømmelse, havvandsstigning, styrtregn og grundvandsstigning

skal ses under ét.

Se høringssvaret i bilaget.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter og beslutter, om der skal nedsættes en
stormflodssikringsgruppe under lokaludvalget.
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I givet fald foreslår formanden, at lokaludvalgsmedlem Kirsten V. Andersen bliver tovholder for
gruppen. Gruppen skal hurtigst muligt udarbejde et udkast til kommissorium for gruppens virke, som
lokaludvalget kan tage stilling til.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at nedsætte en stormflodssikringsgruppe under lokaludvalget. 
2. Lokaludvalget udpegede lokaludvalgsmedlem Kirsten V. Andersen til tovholder for gruppen.
3. Lokaludvalget udpegede følgende lokaludvalgsmedlemmer og suppleanter til gruppen: Sven

Erik Brockdorff, Jane Lytthans, Lis Schertiger-Nielsen, Lars Josephsen og Erik Rasmussen.
4. Gruppen udarbejder hurtigst muligt et udkast til kommissorium for gruppen, som lokaludvalget

kan tage stilling til.

Bilag
1. Lokaludvalgets høringssvar om udkast til Risikostyringsplan 2021 for Køge Bugt-København
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

6.  Borgerpanelundersøgelse om det lokale miljøarbejde (2021-0302996)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage resultaterne af borgerpanelundersøgelsen om det lokale
miljøarbejde til efterretning og drøfte resultaterne med henblik på at fastlægge indholdet i årsplanen
for det lokale miljøarbejde i 2022.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager resultaterne af borgerpanelundersøgelsen om det lokale
miljøarbejde til efterretning. Se bilaget.

2. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter resultaterne med henblik på at fastlægge indholdet i
årsplanen for det lokale miljøarbejde i 2022.

3. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger Miljøgruppen til sammen med Miljøpunkt Indre By
& Christianshavn og sekretariatet at afholde et informationsmøde om det lokale miljøarbejde på
Christianshavn for dem, som i borgerpanelundersøgelsen har tilkendegivet, at de gerne vil
være eller måske gerne vil være aktiv i Miljøgruppen.

4. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter en ramme på 3.000 kr. til informationsmødet. Pengene
tages af puljen til egne aktiviteter.

 

Problemstilling

I mødet den 26. august 2021 besluttede lokaludvalget at spørge medlemmerne af Christianshavns
Borgerpanel om, hvad de synes, at det lokale miljøarbejde i 2022 skal omfatte. Lokaludvalget
udpegede formandskabet samt lokaludvalgets repræsentant i Miljøpunkt
Indre By & Christianshavns bestyrelse Kirsten V. Andersen til at planlægge og gennemføre
borgerpanelundersøgelsen sammen med sekretariatet.

Løsning

Borgerpanelundersøgelsen blev gennemført i perioden den 16.-20. september 2021. 319 medlemmer
af Christianshavns Borgerpanel gennemførte undersøgelsen. Det svarer til 28 % af det samlede
borgerpanel, der har 1.154 medlemmer.

Resultaterne af undersøgelsen ses i bilaget.
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Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter resultaterne med henblik på at fastlægge indholdet i
årsplanen for det lokale miljøarbejde i 2022.

Drøftelsen i Indre By Lokaludvalg

Årsplanen for det lokale miljøarbejde dækker Christianshavn og Indre By, og skal besluttes af
Christianshavns Lokaludvalg, Indre By Lokaludvalg og Miljøpunkt Indre By & Christianshavn.

Indre By Lokaludvalg gennemførte en lignende borgerpanelundersøgelse i august 2021.
Lokaludvalget drøftede resultaterne i sit møde den 9. september 2021 for at fastlægge indholdet i
årsplanen for det lokale miljøarbejde i 2022. Referatet af drøftelsen er endnu ikke offentliggjort, men
det blev bl.a. nævnt, 

• at årsplanen for det lokale miljøarbejde i 2022 skal ligge indenfor rammerne af årsplanen for det
lokale miljøarbejde i 2021.

• at borgerpanelundersøgelsen viser, at den almindelige opfattelse af, hvad lokalt miljøarbejde er,
er initiativer i forhold til luft- og støjforurening.

• at borgerpanelundersøgelsen også viser, at folk har interesse i affaldshåndtering.

• at trafikøer bør indgå i miljøarbejdet, idet der var ønske om, at lokaludvalget og Miljøpunktet 
arbejder med mindre trafikøer i Indre By, end kommunen har lagt op til.

• at der er dilemmaer i kommunens politik, når der både lægges op til,

• at der skal være færre parkeringspladser generelt, men flere parkeringspladser med
el-ladestandere.

• at der skal være flere parkeringspladser med el-ladestandere, men mindre trængsel på
vejene.

Der var ønske om, at Miljøpunktet deltager i den debat. 

1.034 medlemmer af Indre By Borgerpanel gennemførte undersøgelsen. Det svarer til 26 % af det
samlede borgerpanel, der har 4.049 medlemmer.

 

Informationsmøde om det lokale miljøarbejde på Christianshavn

15 medlemmer af Christianshavns Borgerpanel  har i borgerpanelundersøgelsen tilkendegivet, at de
har lyst til at være aktiv i lokaludvalgets miljøgruppe. 54 medlemmer har tilkendegivet, at de måske
har lyst til at være aktiv i Miljøgruppen, men at de ønsker mere information først.

Forretningsudvalget mener, at lokaludvalget skal i kontakt med disse borgere hurtigst muligt med
henblik på at inddrage dem i lokaludvalgets miljøarbejde.
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Formanden foreslår derfor, at Miljøgruppen, Miljøpunkt Indre By & Christianshavn og sekretariatet
holder et informationsmøde for dem om det lokale miljøarbejde på Christianshavn i oktober eller
november 2021. Mødet kan enten holdes fysisk eller digitalt.

Formanden foreslår desuden, at Miljøgruppen, Miljøpunkt Indre By & Christianshavn og sekretariatet
udarbejder en kort orienteringsmail om det lokale miljøarbejde, som primo oktober 2021 kan sendes
til dem, der har vist interesse for Miljøgruppen. 

Økonomi

Det foreslås, at der afsættes en ramme på 3.000 kr. til informationsmødet for dem, der har vist
interesse for lokaludvalgets miljøarbejde. Pengene tages af puljen til egne aktiviteter.

Videre proces

I mødet den 14. oktober 2021 skal Indre By Lokaludvalg godkende årsplanen for det lokale miljøarbejde
i 2022 i Indre By og på Christianshavn.

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende årsplanen i sit møde den 27. oktober 2021.

Miljøgruppen, Miljøpunkt Indre By & Christianshavn og sekretariatet holder et informationsmøde om det
lokale miljøarbejde på Christianshavn i oktober eller november 2021.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog resultaterne af borgerpanelundersøgelsen om det lokale miljøarbejde til
efterretning.

2. Lokaludvalget drøftede resultaterne med henblik på at fastlægge indholdet i årsplanen for det
lokale miljøarbejde i 2022. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Klimasikring er en central problemstilling for christianshavnerne.
• Der er størst interesse for støjforurening, luftforurening og sikring mod stormflod.
• Demens forårsages bl.a. af støj.
• Hvordan er aldersfordelingen blandt deltagerne i lokaludvalgets

borgerpanelundersøgelser sammenholdt med aldersfordelingen i Christianshavns
befolkning?

• Lokaludvalget bør tiltræde rammerne for det lokale miljøarbejde i 2022, som Indre By
Lokaludvalg måtte beslutte.

3. Lokaludvalget bemyndigede Miljøgruppen til sammen med Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn og sekretariatet at afholde et informationsmøde om det lokale miljøarbejde på
Christianshavn for dem, som i borgerpanelundersøgelsen har tilkendegivet, at de gerne vil
være eller måske gerne vil være aktiv i Miljøgruppen.
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4. Lokaludvalget afsatte en ramme på 3.000 kr. til informationsmødet. Pengene tages af puljen til
egne aktiviteter.

Bilag
1. Opsamling på borgerpanelundersøgelse om det lokale miljøarbejde på Christianshavn i 2022
2. Samlet rapport (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

7.  Fortætning i gårde og huludfyldning i karreer (2021-0302899)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte fortætning i gårde og huludfyldning i karreer.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter fortætning i gårde og huludfyldning i karreer.

2. at Christianshavns Lokaludvalg beslutter, om det vil bemyndige ham til at sende et brev til
Økonomiudvalget og Teknik- og Miljøudvalget med en principiel holdning til fortætning i gårde
og huludfyldning i karreer, baseret på lokaludvalgets bemærkninger om sagen i mødet den 29.
september 2021.

Problemstilling

I mødet den 26. august 2021 orienterede Teknik- og Miljøforvaltningen om forvaltningens behandling
af anmodninger om tilladelse til fortætning i gårdanlæg og huludfyldninger i karreer. 

Lokaludvalget besluttede, at lokaludvalgets forretningsudvalg skulle vurdere, om lokaludvalget skal
have en sag på dagsordenen for et kommende lokaludvalgsmøde om principiel stillingtagen til
byggeri i gårdanlæg mv. Der er forskellige holdninger i forretningsudvalget til spørgsmålet.

Dronningensgade 19

Anledningen til sagen var følgende:
I mødet den 26. maj 2021 bemyndigede lokaludvalget formanden til at bede Teknik- og
Miljøforvaltningen om en redegørelse om på hvilket grundlag, der er givet byggetilladelse til opførelse
af et hus på adressen Dronningensgade 19 og herunder at bede om

•  en redegørelse om, hvordan servitutten for gårdanlægget blev inddraget ved afgørelsen om
byggetilladelsen.

•  en redegørelse om, på hvilket grundlag der er truffet afgørelse om, hvem der skal høres og ikke
høres om byggesagen, inden byggetilladelsen blev givet.

Teknik- og Miljøforvaltningens svar den 4. juni 2021 ses i bilaget.

I sit møde den 20. september 2021 tog Teknik- og Miljøudvalget stilling til et medlemsforslag fra Dansk
Folkeparti om sagsforløbet vedr. byggetilladelsen til Dronningensgade 19 for så vidt angår den
manglende høring af gårdlauget. Teknik- og Miljøudvalget besluttede at afvente Byggeklageenhedens
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afgørelse. I bilaget ses indstillingen til Teknik- og Miljøudvalget inkl. et fagligt notat fra Teknik- og
Miljøforvaltningen samt Teknik- og Miljøudvalgets beslutning.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter fortætning i gårde og huludfyldning i karreer med henblik
på at beslutte, om det vil bemyndige ham til at sende et brev til Økonomiudvalget og Teknik- og
Miljøudvalget med en principiel holdning til fortætning i gårde og huludfyldning i karreer, baseret på
lokaludvalgets bemærkninger om sagen.

Drøftelsen relaterer sig til

• indsatsen, der omtales på side 51 i Kommuneplan 2019: "Vi arbejder med en
stationsnær fortætning, der understøtter en udbygning af den kollektive trafik."

• Redegørelsen for byudvikling i Kommuneplan 2019, der ses i bilaget og her:
https://kp19.webprod.kk.dk/retningslinjer/overordnet-byudvikling/byudvikling.

• de generelle bestemmelser for særlige bebyggelsesforhold i rammerne for byudviklingen i
Kommuneplan 2019, hvor der bl.a. står: "Ved huludfyldning i karreer og gadeforløb kan den
maksimale bebyggelsesprocent overskrides og friarealprocenten fraviges, hvis de ubebyggede
arealer vurderes at blive tilfredsstillende. Bestemmelse finder ikke anvendelse i E0- og
J0-områder (kreative zoner), hvor det tilstræbes at bevare den eksisterende bebyggelse."

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Bilag

0. Link til Kommuneplan 2019: https://kp19.kk.dk/

Beslutning

1. Lokaludvalget bad sekretariatet undersøge, hvordan de øvrige lokaludvalg arbejder med
fortætning i gårde og huludfyldning i karreer.

2. Lokaludvalget drøfter sagen igen, når meldingerne fra de øvrige lokaludvalg foreligger.

Bilag
1. Kommuneplan 2019: Redegørelse for byudvikling
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2. Indstillingen og Teknik- og Miljøudvalgets beslutning 20. september 2021 om Dronningensgade 19
2.1 Fagligt notat af 24. august 2021 fra Teknik- og Miljøforvaltningen til Teknik- og Miljøudvalget om
Dronningensgade 19
3. Teknik- og Miljøforvaltningens svar 4. juni 2021 til lokaludvalget om Dronningensgade 19 (ikke på
papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

8.  Papirøen (2021-0264273)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende et brev til Teknik- og Miljøforvaltningen om beplantning,
borde og bænke på Papirøen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at brevet om beplantning, borde og bænke på
Papirøen, der ses i bilaget, sendes til Teknik- og Miljøforvaltningen.

Problemstilling

Bygherren vedr. byggeriet på Papirøen nævnte ved et møde med Lokaludvalgets følgegruppe, at han
dels havde idéer til beplantning i det centrale torv og dels til udformningen af
bænke og små borde ved kajkanten, som kommunen ikke kunne/ville godkende.

Miljøgruppen synes, at idéerne kunne give en fin fornemmelse af områdets forhistorie.

 

Sagen var på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 26. august 2021, men blev udsat.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget godkender, at brevet om beplantning, borde og bænke på
Papirøen, der ses i bilaget, sendes til Teknik- og Miljøforvaltningen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt brevet, sender sekretariatet det til Teknik- og Miljøforvaltningen.

Beslutning
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1. Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Lis Schertiger-Nielsen om, at det i brevet nævnes,
at Kommunen vil plante platantræer, der giver et næsten fuldstændigt bladdække med meget
lidt lys igennem, men at lokaludvalget hellere ser, at der plantes træer med lysgennemfald,
jf.lokalplanen. 

2. Lokaludvalget godkendte, at brevet om beplantning, borde og bænke på Papirøen, der ses i
bilaget, sendes til Teknik- og Miljøforvaltningen, idet ovennævnte bemærkning indføjes i brevet.

Bilag
Forslag til brev om Papirøen
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

9.  Høringssvar om udkast til Bekendtgørelse om afskæring af klageadgange i forbindelse
med anlæg af Lynetteholm (2021-0297433)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende et høringssvar til Transport- og Boligministeriet om
udkast til Bekendtgørelse om afskæring af klageadgange i forbindelse med anlæg af Lynetteholm.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. Christianshavns Lokaludvalg godkender høringssvaret til Transport- og Boligministeriet om
udkast til bekendtgørelse om klageadgang vedr. Lynetteholm, der fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Den 8. september 2021 sendte Transport- og Boligministeriet udkast til Bekendtgørelse om
afskæring af klageadgange i forbindelse med anlæg af Lynetteholm og udkast til Bekendtgørelse om
tilsynet med gennemførelsen af Lynetteholm i høring på ministeriets høringsportal. Der er svarfrist
den 29. september 2021.

Fra høringsbrevet:
"Det følger af § 6, stk. 1, i lov om anlæg af Lynetteholm, at transportministeren for en begrænset
periode kan fastsætte regler om, at kommunalbestyrelsens, regionens eller en statslig myndigheds
afgørelser om gennemførelse af projektet nævnt i § 1, som træffes efter byggeloven, lov om
naturbeskyttelse, lov om vandforsyning m.v., lov om miljøbeskyttelse, lov om beskyttelse af
havmiljøet, lov om råstoffer, lov om forurenet jord eller lov om bygningsfredning og bevaring af
bygninger og bymiljøer eller regler udstedt i medfør af disse love, ikke kan påklages til anden
administrativ myndighed.

I lovens § 6, stk. 2, fremgår det, at transportministeren for en begrænset periode kan fastsætte regler
om, at de kommunale tilsynsmyndigheder ikke fører tilsyn med kommunalbestyrelsens afgørelser
omfattet af stk. 1.

I overensstemmelse hermed foreslås det i bekendtgørelsen, at de omtalte love fraviges i
anlægsfasen af Lynetteholm. Det betyder på de foreliggende forudsætninger og tidsplaner, at
klageadgangene genetableres ultimo 2024, evt. primo 2025. Forsinkes projektet, forlænges
afskæringen af klageadgangene tilsvarende.

Det foreslås, at bekendtgørelsen træder i kraft d. 6. oktober 2021."
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Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget sender følgende høringssvar til Transport- og Boligministeriet
om udkast til Bekendtgørelse om afskæring af klageadgange i forbindelse med anlæg af
Lynetteholm:

"Med henvisning til den af Transport- og Boligministeriet iværksatte høring om Bekendtgørelse om
afskæring af klageadgange i forbindelse med anlæg af Lynetteholm ønsker Christianshavns
Lokaludvalg hermed at gøre indsigelse mod vedtagelse af bekendtgørelsen.

Christianshavns Lokaludvalg er opmærksom på, at der for så vidt angående lov om Lynetteholm af 4.
juni 2021 er begrænset klageadgang, idet klage ikke kan rettes til en administrativ instans, men må
rettes til domstolene.

Det er lokaludvalgets forståelse, at formålet med bekendtgørelsen er at afskære muligheden for
klager hvad angår eventuelle andre supplerende tilladelser, der ikke er omfattet af loven, og som
måtte blive nødvendige for at etablere Lynetteholm.

I lyset af Lynetteholm-projektets størrelse og samfundsmæssige betydning samt den indvirkning, det i
mange år vil få på mennesker og miljø i nærområdet og regionen, er lokaludvalget af den opfattelse,
at befolkningen må have den bedst mulig adgang til at få indflydelse på projektet, herunder mulighed
for at klage over forhold omkring projektets gennemførelse.

Uanset at den foreslåede bekendtgørelse kun vil omfatte supplerende og måske få forhold, der ligger
uden for lovens rammer, ønsker Christianshavns Lokaludvalg derfor at tage klart afstand fra
vedtagelse af bekendtgørelsen.

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand

Kopi sendt til Københavns Borgerrepræsentation".

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt høringssvaret, sender sekretariatet det til Transport- og
Boligministeriet og til Borgerrepræsentationen.

Beslutning
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1. Lokaludvalget godkendte følgende ændringsforslag fra Frode Neergaard som lokaludvalgets
høringssvar om udkast til bekendtgørelse om klageadgang vedr. Lynetteholm:

"Til Transportministeriet
 
Med henvisning til den af Transportministeriet iværksatte høring om Bekendtgørelse om
afskæring af klageadgange i forbindelse med anlæg af Lynetteholm ønsker Christianshavns
Lokaludvalg hermed at gøre indsigelse mod udstedelse af bekendtgørelsen.
 
Christianshavns Lokaludvalg er opmærksom på, at der for så vidt angår lov om Lynetteholm af
4. juni 2021 er begrænset klageadgang, idet klage ikke kan rettes til en administrativ instans,
men må rettes til domstolene.
 
Det er lokaludvalgets forståelse, at formålet med bekendtgørelsen er at afskære muligheden for
klager hvad angår eventuelle andre supplerende tilladelser, der ikke er omfattet af loven, og
som måtte blive nødvendige i anlægsfasen i arbejdet med Lynetteholm. 
 
I lyset af Lynetteholm-projektets størrelse og samfundsmæssige betydning samt den
indvirkning det i mange år vil få på mennesker og miljø i nærområdet og regionen er
lokaludvalget af den opfattelse, at befolkningen må have den bedst mulig adgang til at få
indflydelse på projektet, herunder mulighed for at klage over forhold omkring projektets
gennemførelse.
 
Hertil kommer, at Transportministeriet kun i meget begrænset grad om overhovedet tog
lokaludvalgets indsigelser til følge i lovforslaget, som de blev tilkendegivet, først ved høringen af
VVM-redegørelsen, siden ved høringen af lovudkastet.
 
Uanset at den foreslåede bekendtgørelse kun vil omfatte supplerende og måske få forhold, der
ligger uden for lovens rammer, ønsker Christianshavns Lokaludvalg derfor at tage klart afstand
fra udstedelsen af bekendtgørelsen.
 
Med venlig hilsen,
Poul Cohrt
formand
 
Kopi: Borgerrepræsentationen, Københavns Kommune".

Bilag
1. Høringsbrev om udkast til bekendtgørelse
2. Udkast til Bekendtgørelse om afskæring af klageadgange i forbindelse med anlæg af Lynetteholm
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

10.  Christianshavnerdagen 2021 (2021-0302828)

Christianshavns Lokaludvalg skal evaluere Christianshavnerdagen, der blev holdt den 5. september
2021.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg evaluerer Christianshavnerdagen, der blev holdt den 5.
september 2021. 

 

Problemstilling

Lokaludvalget var vært for Christianshavnerdagen, der blev afholdt den 5. september 2021 i Sankt
Annæ Gade.

Løsning

På dagen var der

• politiske debatter
• stande med politiske partier, foreninger og Miljøpunktet
• butikker og madsalg i gaden
• cirkus og cirkusworkshop
• musikalsk underholdning
• brandbiler
• fejring af modtagerne af Havnens Pris 2021.

Formanden foreslår, at lokaludvalget evaluerer arrangementet.

 

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 100.000 kr. til Christianshavnerdagen 2021.
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Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede Christianshavnerdagen, der blev holdt den 5. september 2021. Der var
følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Scenen bør stå i centrum for arrangementet og placeres på fx. Overgaden oven
Vandet.

• Debatten mellem kandidaterne til Regionsrådet var god og indeholdt nogle meget centrale
temaer som miljø og drikkevandsforsyningen. Det er synd, at der var så få tilskuere til den
debat.

• Det vil være godt med en anden placering af de poliske partiers borde, så de ikke bliver
overskygget af debatter på scenen.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

11.  Puljeansøgningen "Demokrati/kulturaktiviteter for og af unge på Christianshavns Torv"
(2021-0304142)

Christianshavns Lokaludvalg skal give tilsagn til Torvenetværket om støtte til
"Demokrati/kulturaktiviteter for og af unge på Christianshavns Torv".

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg giver Torvenetværket tilsagn om 15.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til "Demokrati/kulturaktiviteter for og af unge på Christianshavns Torv".

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget en puljeansøgning fra Torvenetværket om støtte 
til "Demokrati/kulturaktiviteter for og af unge på Christianshavns Torv".

Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge tog ikke stilling til ansøgningen i gruppens møde
den 20. september 2021, fordi den manglede oplysninger om aktiviteten.

Den 23. september 2021 sendte Torvenetværket et nyt budget for aktiviteten.

I det udsendte bilag vedr. puljeansøgninger er ansøgningen fra Torvenetværket nr. 3. Det nye budget
er lagt løst ved siden af.

Løsning

Demokrati/kulturaktiviteter for og af unge på Christianshavns Torv"

Torvenetværket søger om 15.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til at gennemføre aktiviteter på
Christianshavns Torv i forbindelse med kommunalvalg 2021, som skal engagere og oplyse unge om
de politiske kandidaters program.

Det vil være aktiviteter som politisk debat med kandidater til Borgerrepræsentationen og kulturelle
indslag. Der vil blive sat fokus på ungdomspolitiske emner, og formen vil være anderledes, direkte og
henvendt til unge – f.eks. Demokrati Battle.

Torvenetværket vil samarbejde med Christianshavns Gymnasium, unge som går på gymnasiet og
med Ungdomsbureauet. Torvenetværket planlægger af afholde begivenhederne i forbindelse med
Operation Dagsværk den 3. november 2021.
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En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til el, lyd, telte, tilladelser, annoncering og transport.
Derudover vil en del af støtten også gå til at betaling til de unge for deres arbejde med at planlægge
og gennemføre aktiviteten - typisk 350 kr. De unge kan selv vælge, om de vil donere honoraret til
Operation Dagsværk.

Torvenetværket har tilsagn om støtte på 12.000 kr. fra Christianshavns Bibliotek i form af en
underskudsgaranti. Det samlede udgiftsbudget er på 27.000 kr.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver Torvenetværket tilsagn om 15.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til "Demokrati/kulturaktiviteter for og af unge på Christianshavns Torv".

Økonomi

I 2021 er lokaludvalgets ramme for puljeansøgninger på 247.600 kr. Lokaludvalget har hidtil
disponeret for 153.868 kr. af rammen. Godkender lokaludvalget indstillingen, vil der være disponeret
for yderligere 15.000 kr. af rammen.

Videre proces

Sekretariatet orienterer Torvenetværket om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning
Jane Lytthans og Ruth Plovgaard var inhabile og forlod mødet under behandlingen af sagen.

1. Lokaludvalget besluttede at give Torvenetværket tilsagn om 15.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til "Demokrati/kulturaktiviteter for og af unge på Christianshavns Torv".
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

12.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2021-0304447)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning - se
bilagene.

 

Problemstilling

Flere arbejdsgrupper mv. har haft møde siden det seneste lokaludvalgsmøde. Mødereferater ses i
bilagene.

Løsning

Faste arbejdsgrupper jf. lokaludvalgets forretningsorden

• Forretningsudvalget

• Byplan, Trafik og Havn  

• Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

• Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

Andre faste arbejdsgrupper

• Miljøgruppen

    • inkl. Genbrugsgruppen

• INFO/Event-gruppen

• Torvegruppen

Ad hoc-grupper
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• Parkbrugerrådet vedr. Christianshavns Vold

•  Ungdomstilbuddet Brobergsgade 10

•  Følgegruppen vedr. Ørkenfortet

•  Følgegruppen vedr. Torvegade

•  Papirøen-gruppen

•  Operaparken-gruppen

•  Lynetteholm-gruppen

•  Trafikplangruppen

•  Knippelsbro Torv-gruppen

•  Nyholm-gruppen

•  Følgegruppen vedr. bibliotek i Gl. Dok

Repræsentation i andre fora

• Hal Cs brugergruppe

• Torvenetværket

• Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mødes med jævne mellemrum.

Beslutning
 

Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

Ruth Plovgaard oplyste, at Biblioteksbrugergruppen er utilfreds med bibliotekets ny åbningstider.
Gruppen vil skrive til forvaltningen om det. 
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Sven Erik Brockdorff orienterede kort om arbejdsgruppens møde den 15. september 2021 med en
direktør fra Kultur- og Fritidsforvaltningen.

INFO/Event-gruppen

Jette Philipsen oplyste, at gruppen har møde den 7. oktober 2021 om lokaludvalgets vælgermøde
den 28. oktober og om valg til lokaludvalg i 2022.

 

Nyholm-gruppen

Asbjørn Kaasgaard oplyste, at et omfattende bygningsfredningsforslag er i offentlig høring i
øjeblikket, og at Slots- og Kulturstyrelsen har indkaldt til borgermøde om det den 6. oktober på
Søofficerskolen. Han oplyste videre, at Forsvaret vil sælge meget mere end hidtil forventet..

 

 

Arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

 

Sven Erik Brockdorff oplyste, at arbejdsgruppen har møde den 30. september 2021 med sundheds-
og omsorgsborgmesteren om behovet for et plejehjem på Christianshavn.

 

Knippelsbro Torv-gruppen

Mogens Holm orienterede kort om status på gruppens arbejde.
 
 
 
Lokaludvalget tog orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

 

Bilag
1. Arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg
2. Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
3. Miljøgruppen
4. INFO/Event-gruppen
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

13.  B-sag: Puljeansøgninger, september 2021 (2021-0253285)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til 4 ansøgninger om støtte.

Indstilling

1. At Christianshavns Lokaludvalg giver en repræsentant for gruppen ”Nok er Nok” på
Christiania tilsagn om 5.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til at lave fredags-aktioner, som
skal sprede budskabet og ønsket om at stoppe salget af hash og hårde stoffer på Christiania. 

2. At Christianshavns Lokaludvalg giver Foreningen Kulturbroen Folkloric afslag på en ansøgning
om 2.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til en musikalsk legestue ”Babybongo” med
afrikanske og danske sange. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på
andre aktiviteter.

3. At Christianshavns Lokaludvalg giver Christianshavns Idræts Klub (CIK) tilsagn om 24.600 kr.
af lokaludvalgets 2021-pulje til en aktivitetsdag den 2. oktober 2021 for børn, unge og forældre i
forbindelse med klubbens 100-års fødselsdag.

4. At Christianshavns Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 10.000 kr. af lokaludvalgets
2021-puulje til det gratis arrangement "Breakdance i Beboerhuset", som afholdes den 2.
oktober 2021. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 50.000 kr., fordi det vil
sprede sine midler.

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget 5 ansøgninger om støtte. Ansøgningen fra Torvenetværket
til "Demokrati/kulturaktiviteter for og af unge på Christianshavns Torv" er et særskilt punkt på
dagsordenen for lokaludvalgets møde den 29. september 2021.

Afviste puljeansøgninger

Formanden har afvist en ansøgning fra Bien om støtte til foreningens 100 års jubilæum den 23.
oktober 2021, som sekretariatet modtog den  med 13. september 2021. Ansøgningen blev afvist med
den begrundelse, at arrangementet vil være afholdt, inden lokaludvalget kan tage stilling til
ansøgningen i sit møde den 27. oktober 2021. Ansøgningsfristen for ansøgninger, der behandles i
lokaludvalgsmødet den 29. september 2021, var den 1. september 2021.

Formanden har også afvist en ansøgning fra en borger om støtte til kaffebord i Langgaden på
Christianias 50 års fødselsdag d. 26. september 2021, som sekretariatet modtog den 1. september
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2021. Ansøgningen blev afvist med den begrundelse, at arrangementet vil være afholdt, når
lokaludvalget skal tage stilling til ansøgningen i mødet den 29. september 2021.

Løsning

1. Nok er Nok – stop hashsalget på Christiania

En repræsentant for gruppen ”Nok er Nok” på Christiania søger om 5.000 kr. til at lave
fredags-aktioner, der skal sprede budskabet og ønsket om at stoppe salget af hash og hårde stoffer
på Christiania.

Gruppen mener, at hashsalget (og salget af hårde stoffer) på Christiania er løbet løbsk. Derfor
ønsker de at komme i tale med christianitter, christianshavnere, kunder og politikere for at opfordre til
at afkriminalisere – allerhelst legalisere - cannabis.

Aktionerne vil foregå med uddeling af flyers og klistermærker hver fredag så længe som muligt på
Christiania. Udenfor Christiania vil gruppen også lave aktioner, som ligner dem på Christiania, men
her vil der også deles hampefrø ud.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til tryk af flyers, plakater og klistermærker mm.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter projektet.

Arbejdsgruppens anbefaling

Da initiativet ligger fint i tråd med lokaludvalgets henvendelse til justitsministeren om legalisering af
hash, finder vi at dette initiativ, både er lokalt forankret, debatskabende og dialogskabende, derfor
anbefaler gruppen at støtte med det fulde beløb på kr. 5000,00.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver en repræsentant for gruppen ”Nok er Nok” på
Christiania tilsagn om 5.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til at lave fredags-aktioner, som skal
sprede budskabet og ønsket om at stoppe salget af hash og hårde stoffer på Christiania. 

 

2. Baby Bongo på Christianshavn

Foreningen Kulturbroen Folkloric søger om 2.000 kr. til at give en gratis introduktion til en musikalsk
legestue, ”Babybongo”, med afrikanske og danske sange. Målgruppen er babyer fra 5 til 16 måneder
og deres forældre, dagplejere og vuggestuer. Der vil blive spillet på trommer og rytmeinstrumenter. 

Introduktionen består i to gratis undervisningsgange af 2 x 50 minutter. De skal finde sted på
torsdage i oktober kl. 13–13.50 I Rosinen på Christiania.
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En eventuelt støtte fra lokaludvalget vil gå til lokaleleje og honorar.

Sekretariatets bemærkninger 

Sekretariatet ser intet til hinder for at lokaludvalget støtter aktiviteterne.

Arbejdsgruppens anbefaling

Da vi tidligere har ydet støtte til lignende arrangementer og Lokaludvalget ønsker at styrke
mangfoldigheden på Christianshavn og yder derfor kun undtagelsesvis støtte til aktiviteter, der
tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget. Derfor er Arbejdsgruppens anbefaling at vi ikke bør
yde støtte til ovennævnte ansøgning. 

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver Foreningen Kulturbroen Folkloric afslag på en ansøgning om
2.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til en musikalsk legestue ”Babybongo” med afrikanske og
danske sange. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

 

 

3. Christianshavns Idræts Klub fejrer 100-års fødselsdag og inviterer i til
aktivitetsdag

I det udsendte bilag er denne ansøgning nr. 4.

Christianshavns Idræts Klub (CIK) søger lokaludvalget om 24.600 kr. til at finansiere en aktivitetsdag
for børn, unge og forældre i forbindelse med klubbens 100-års fødselsdag.

Aktivitetsdagen skal finde sted lørdag d. 2. oktober 2021 kl. 11-15 i og omkring sportscentret på
Bådsmandsstræde 20. Dagen vil være bygget op om en ”7-kamp”, hvor alle sportsgrene i CIK vil
indgå. Dermed vil deltagerne bliver præsenteret for samtlige af klubbens sportsgrene mm.

Succeskriteriet er, at 250 børn og unge deltager på dagen. Målgruppen er hovedsageligt børn og
unge på Christianshavn og omegn i alderen 4-17 år. Alle er dog inviteret og det er gratis at deltage.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt på annoncering, materialer (hoppeborg,
panna-fodboldbane), mad der deles gratis ud fra en lokal restaurant/sandwichbar på Christianshavn,
samt gaveposer til børn med fx t-shirts, muleposer med slik, mv.

CIK oplyser, at de er i dialog med forretningen Blue House, som skal levere 200 sandwich til kostpris.
Det samarbejde vil kun blive til noget, hvis lokaludvalget bistår med støtte til at dække udgifterne
(5.000 kr. af det ansøgte beløb). Alle øvrige udgifter, der er forbundet med afholdelse af
arrangementet, bliver dækket af klubbens festbudget.

Skulle der blive mad til overs fra arrangementet, er planen at uddele det til gruppen af socialt udsatte,
som har deres daglige færden på Christianshavns Torv.
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Sekretariatets bemærkninger 

Sekretariatet ser intet til hinder for at lokaludvalget støtter projektet.

Arbejdsgruppens anbefaling

CIK er en lokal idrætsklub til stor glæde og gavn for mange Christianshavnere, der i forbindelse med
deres 100 års fødselsdag også betænker at afholde et arrangement for børn og unge på
Christianshavn, det finder vi særdeles positivt. Herudover påtænkes det at er der overskydende mad,
så tilgodeses gruppen socialt udsatte på Christianshavns Torv. Gruppen finder vi arrangementet
meget lokalt forankret og dialogskabende. Derfor anbefales det at give tilsagn om det fulde beløb på
kr. 24.600,00.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver Christianshavns Idræts Klub (CIK) tilsagn om 24.600 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til en aktivitetsdag den 2. oktober 2021 for børn, unge og forældre i
forbindelse med klubbens 100-års fødselsdag.

 

4. Breakdance i Beboerhuset

I det udsendte bilag er denne ansøgning nr. 5.

En borger søger lokaludvalget om 50.000 kr. til et gratis arrangement "Breakdance i Beboerhuset",
som afholdes den 2. oktober 2021. Arrangementet afholdes for tredje gang i Christianshavns
Beboerhus, og dagen vil byde på to arrangementer med breakdance-konkurrencer for folk i alle aldre.

Det første afholdes i dagtimerne, og henvender sig til unge under 18 år. Der vil være
kvalifikationsrunder, kvartfinale/semifinale og en finale. For de unge vil der være fokus på leg og
passion dagen igennem.

Det andet afholdes i aftentimerne, og henvender sig til det voksne publikum og vil være mere
konkurrencepræget. Her vil der også være kvalifikationsrunder, kvartfinale/semifinale og finale.

Alle interesserede inviteres indenfor til at prøve kræfter med breakdance, hvor der i løbet af dagen
blandt andet vil være åbent gulv med fri dans, så alle kan deltage uden at deltage i selve
konkurrencerne.

Arrangementet har til formål at skabe et fællesskab, hvor alle interesserede kan få nogle gode
oplevelser, skabe nye ven- og bekendtskaber, opleve dansens gode stemning på tværs af køn, alder
og etnicitet. Deltagere vil også få mulighed for at opleve og danse mod nogle er verdens bedste
breakdancere, som inviteres til at deltage i arrangementet. 

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til leje af udstyr, lokaleleje, lys, fotograf, dommere, DJs,
MC, transport- og rejseomkostninger og logi til de inviterede dansere, forplejning, præmier,
promovering og diverse. 
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Sekretariatets bemærkninger 

I 2020 fik ansøger et tilsagn om støtte fra lokaludvalget på 10.000 kr. til arrangementet. Men på
grund af corona blev arrangementet ikke afviklet. Der er således tale om en ”gen-ansøgning”. Med
den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementet. 

Arbejdsgruppens anbefaling

Vi finder arrangementet meget inspirerende og interessant. Arrangementet er lokalt forankret.
Gruppen har tidligere behandlet tilsvarende ansøgning, men grundet Coronaen, blev arrangementet
aflyst. Der er tidligere givet tilsagn om en støtte på kr. 10.000,00 set i lyset af at Lokaludvalget ønsker
at sprede sine puljemidler, så anbefales det igen at yde en støtte på kr. 10.000,00.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 10.000 kr. af lokaludvalgets 2021-puulje til
det gratis arrangement "Breakdance i Beboerhuset", som afholdes den 2. oktober 2021.
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 50.000 kr., fordi det vil sprede sine midler.

Økonomi

I 2021 er lokaludvalgets ramme for puljeansøgninger på 247.600 kr. Lokaludvalget har hidtil
disponeret for 153.868 kr. af rammen. Godkender lokaludvalget indstillingerne, vil der være
disponeret for yderligere 39.600 kr. af rammen.

Videre proces

Sekretariatet orienterer Torvenetværket om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give en repræsentant for gruppen ”Nok er Nok” på
Christiania tilsagn om 5.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til at lave fredags-aktioner, som
skal sprede budskabet og ønsket om at stoppe salget af hash og hårde stoffer på Christiania. 

2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Foreningen Kulturbroen Folkloric afslag på en
ansøgning om 2.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til en musikalsk legestue ”Babybongo”
med afrikanske og danske sange. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine
penge på andre aktiviteter.

3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Christianshavns Idræts Klub (CIK) tilsagn om
24.600 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til en aktivitetsdag den 2. oktober 2021 for børn, unge
og forældre i forbindelse med klubbens 100-års fødselsdag.
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4. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give en borger tilsagn om 10.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-puulje til det gratis arrangement "Breakdance i Beboerhuset", som
afholdes den 2. oktober 2021. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 50.000 kr.,
fordi det vil sprede sine midler.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

14.  B-sag: Borgermøde om forslag til tillæg 7 til lokalplan Holmen II (Margretheholm)
(2021-0304347)

Christianshavns Lokaludvalg skal afsætte penge til et borgermøde om forslag til tillæg 7 til lokalplan
Holmen II, der muliggør etablering af et botilbud og en daginstitution på Margretheholm.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at  Christianshavns Lokaludvalg samarbejder med Teknik- og Miljøforvaltningen om et
borgermøde om forslag til tillæg 7 til lokalplan Holmen II, der muliggør etablering af et botilbud
og en daginstitution på Margretheholm.

2. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter en ramme på 6.000 kr. til borgermødet. Pengene
tages af puljen til borgerdialogaktiviteter.

3. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger formanden til at planlægge og gennemføre
borgermødet sammen med sekretariatet.

Problemstilling

På dagsordenen for Borgerrepræsentationens møde den 23. september 2021 er der en indstilling
om 

• at godkende forslag til tillæg 7 til lokalplan Holmen II med henblik på udsendelse i offentlig
høring i otte uger,

• at godkende det tilhørende forslag til tillæg til Kommuneplan 2019 med henblik på udsendelse i
offentlig høring sammen med lokalplanforslaget i otte uger.

Teknik- og Miljøforvaltningen forventer, at de to forslag til tillæg sendes i offentlig høring på Bliv
Hørt-portalen den 30. september 2021. 

Løsning

Med forbehold for lokaludvalgets godkendelse har sekretariatet aftalt et samarbejde med Teknik- og
Miljøforvaltningen om et borgermøde om forslag til tillæg 7 til lokalplan Holmen II, der muliggør
etablering af et botilbud og en daginstitution på Margretheholm.

Mødet holdes den 4. november 2021 kl. 17-19 i et beboerlokale på adressen Margretheholmvej 76.
Borgerne vil skulle tilmelde sig mødet.

Mødet vil omfatte:
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• orientering om forslaget til tillæg 7 til lokalplan Holmen II
• orientering om botilbuddet
• orientering om dagsinstitutionen
• orientering om lokaludvalgets hidtidige holdning til sagen
• spørgsmål, svar og debat.

Økonomi

Det foreslås, at der afsættes en ramme på 6.000 kr. til mødet. Der vil være udgifter til lokaleleje,
forplejning og annoncering. Pengene tages af puljen til borgerdialogaktiviteter.

Videre proces

Lokaludvalget og Teknik- og Miljøforvaltningen er vært for et borgermøde den 4. november 2021 kl.
17-19 om forslag til tillæg 7 til lokalplan Holmen II.

Lokaludvalget skal beslutte sit høringsvar om sagen i mødet den 27. oktober eller i mødet den 30.
november 2021, afhængig af hvornår høringsperioden er.  

Bilag

0. Link til sagen "Forslag til tillæg 7 til lokalplan Holmen II og kommuneplantillæg" på dagsordenen for
Borgerrepræsentationens møde den 23. september 2021:

https://www.kk.dk/node/14148/23092021/edoc-agenda/8e7d54d6-99fb-4842-892b-837233403c60/9fc56c3b-3baa-4d88-bf90-64f6060dc4d0

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at samarbejde med Teknik- og Miljøforvaltningen om et borgermøde
om forslag til tillæg 7 til lokalplan Holmen II, der muliggør etablering af et botilbud og en
daginstitution på Margretheholm.

2. Lokaludvalget afsatte en ramme på 6.000 kr. til borgermødet. Pengene tages af puljen til
borgerdialogaktiviteter.

3. Lokaludvalget udpegede formanden til at planlægge og gennemføre borgermødet sammen
med sekretariatet og Teknik- og Miljøforvaltningen.

Bilag
1. Forslag til tillæg 7 til lokalplan Holmen II og kommuneplantillæg (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

15.  B-sag: Vælgermødet den 28. oktober 2021 (2021-0304392)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at afsætte flere penge til afholdelsen af vælgermødet den
28. oktober 2021.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at rammen til vælgermødet den 28. oktober 2021
forud for kommunalvalget forhøjes med 25.000 kr. fra 20.000 kr. til 45.000 kr., jf.
økonomiafsnittet nedenfor.

Problemstilling

Det har været svært at finde et mødelokale til lokaludvalgets vælgermøde den 28. oktober 2021.

Løsning

I mødet den 24. juni 2021 besluttede lokaludvalget,

• at holde et vælgermøde den 28. oktober 2021 forud for kommunevalget den 16. november
2021

• at lokaludvalget inviterer de partier, der nu er repræsenteret i Borgerrepræsentationen, til at
sidde i vælgermødets panel

• at de øvrige partier, der stiller op til kommunalvalget, inviteres til at præsentere sig med en bod
eller lignende i forbindelse med vælgermødet.

• at vælgermødet skal ledes af en professionel moderator.
• at INFO/Event-gruppen planlægger og gennemfører vælgermødet i samarbejde med

sekretariatet.

I mødet den 26. august 2021 besluttede lokaludvalget, at vælgermødet har følgende temaer:

• klima
• trafik
• boligpolitik, herunder fortætning.

INFO/Event-gruppen har besluttet at invitere lokale kandidater til at sidde i panel.

Sekretariatet har undersøgt, hvor det er muligt at holde vælgermødet. Det har vist sig, at Takkelloftet
i Operaen er det eneste ledige lokale på Christianshavn den 28. oktober med en vis kapacitet. Der er
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plads til 80 personer. Takkelloftet er væsentligt dyrere at leje end de lokaler, lokaludvalget normalt
benytter til offentlige møder.

Økonomi

Formanden foreslår, at rammen på 20.000 kr., som nu er afsat til vælgermødet, forhøjes med 25.000
kr. til 45.000 kr. Pengene tages af puljen til borgerdialogaktiviteter. Forhøjelsen modsvarer udgiften til
den højere lokaleleje samt forplejning til 80 personer.

Videre proces

INFO/Event-gruppen planlægger og gennemfører vælgermødet den 28. oktober 2021 sammen med
sekretariatet.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte, at rammen til vælgermødet den 28. oktober 2021 forud for
kommunalvalget forhøjes med 25.000 kr. fra 20.000 kr. til 45.000 kr., jf. økonomiafsnittet
ovenfor.
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16.  B-sag: Status på lokaludvalgets pulje, september 2021 (2021-0304448)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en status på sin 2021-pulje til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager status på sin 2021-pulje til efterretning. Se bilaget.

 

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på dets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2021-pulje til efterretning. Se
bilaget.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

 

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog status på sin 2021-pulje til efterretning.
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17.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, september 2021 (2021-0303236)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden
sidste lokaludvalgsmøde til efterretning.

Problemstilling

Siden mødet den 26. august 2021 har lokaludvalget modtaget en række henvendelser.

Løsning

1. Spærring af sti ved Christiania

Med mail den 31. august 2021 skrev en borger til lokaludvalget, at ud for Christiania har nogle
afspærret stien fra Stadsgraven til Refshalevej langs voldgraven med porte, kæder og hængelåse, 
så man ikke kan gå på dette stykke. Vedkommende spørger, om det er en offentlig sti og gør
samtidig gjorde opmærksom på, at kommunen ikke har reageret på en henvendelse om sagen.

Sekretariatet bad den 1. september 2021 Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og
lokaludvalget.

Forvaltningen svarede den 6. september 2021, at man ikke har kunnet finde den omtalte afspærring.
Forvaltningen bad borgeren markere afspærringen på et kort.

Forvaltningen bad desuden borgeren oplyse, hvilken afdeling eller medarbejdere, vedkommende har
været i kontakt med.

 

2. Kraftige rystelser i bygning i Prinsessegade

Med mail den 14. september 2021 skrev en borger til lokaludvalget, at hun er bekymret for
bygningen, som hendes lejlighed ligger i. Hun beskriver, hvordan et bump på Prinsessegade giver
rystelser mange gange dagligt, nemlig hver gang et bare lidt større køretøj kører over bumpet. Hun
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nævner, at det kan mærkes, at Prinsessegade er befærdet i langt højere grad end tidligere pga.
Papirøen, idet der passerer mange lastbiler forbi hver dag og nat.

 Hun spørger, hvad hun skal jeg gøre og om hvor hun skal henvende sig med problemet. 

Den 15. september 2021 bad sekretariatet Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og
lokaludvalget. Svaret foreligger endnu ikke.

3. Torvegade

Med mail den 17. september 2021 oplyste en borger, at hun i ugeavisen KøbenhavnerLiv  den 15.
september 2021 har læst, at lokaludvalgets formand vil lukke Torvegade for biler, og at folk i stedet
kan cykle eller tage metroen.

Hun spurgte om, hvad hun som handicappet skal gøre, når hun ikke kan cykle eller benytte metroen. 

Hun foreslår, at lokaludvalgets formand i stedet tager fat på at rydde op på Christianshavns Torv, så
alle de fulderikker, der har taget permanent ophold overalt på bænke, og ved busstoppesteder i
soveposer, og som hyler og skriger i døgndrift, bliver anvist et sted, hvor de ikke generer andre.

Formanden svarede den 23. september 2021, at lokaludvalget er for en spærring af Torvegade med
de positive konsekvenser for forurenings- og støjniveau, som dette indebærer, men at spærringen
endnu ikke er politisk godkendt. 

Han svarede videre, at han forventer, at der vil blive fundet en løsning på de problemer, som en
spærring af Torvegade måtte medføre for handicappede, og at man i øvrigt fortsat vil kunne køre ind
og ud af Christianshavn enten via Knippelsbro eller Christmas Møllers Plads, alt efter hvor man bor i
bydelen.

Endelig svarede formanden, at lokaludvalget har et stort ønske om en fortsat forbedring af
forholdene på Christianshavns Torv og at lokaludvalget støtter Torvenetværkets bestræbelser på at
skabe et torv for alle. Det skal ske med respekt for traditionen på Christianshavn for, at borgere, som
måske er mindre heldigt stillet i tilværelsen, også har ret til at benytte offentlige arealer på samme
vilkår som andre.

4. Skraldespande ved Lynetten

En borger foreslog med mail den 7. september 2021, at der opsættes skraldespande og poser ved
Lynetten, nærmere bestemt ved indgangen til området omkring vindmøllerne, da området benyttes af
fx. fuglekiggere, løbere, lystfiskere m.fl.. Han gør opmærksom på, at der er meget skrald i området,
bl.a. flasker, dåser, plastikemballage, engangsgrill, fiskeliner og meget mere. 

Det er hans opfattelse, at skraldet ikke blot er til gene for mennesker, men også for dyr, der bruger
området, herunder fugle som fiskehejre, skarv, måger, duer, ænder og svaner m.m., der kan blive
fanget i liner eller andet skrald.
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Han nævner, at  bl.a. i Prøvestenen Syd er det meget tydeligt, at et lille tiltag som en skraldespand
og poser til dem, der færdes i området, indbyder til, at man ikke blot tager sit eget, men også andres
skrald med sig.   

Sekretariatet bad den 9. september 2021 Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og
lokaludvalget.

Forvaltningen svarede den 15. september 2021, at området ikke hører til forvaltningen, men at det er
delt mellem Refshaleøens Ejendomsselskab, Biofos Lynette Fællesskabet og By & Havn.

Efter aftale med borgeren har sekretariatet den 23. september 2021 skrevet til By & Havn om
forslaget. Der foreligger endnu ikke et svar.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden sidste lokaludvalgsmøde
til efterretning.
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18.  Meddelelser (2021-0302821)

Beslutning
Konference om lokaludvalgenes klimaindsats

Lars Josephsen orienterede kort om Valby Lokaludvalgs konference den 28. september 2021 om
lokaludvalgenes klimaindsats.

 

CIK 100 år

Jette Philipsen orienterede kort om, hvordan CIK fejrer sit 100 års jubilæum den 2. oktober 2021.
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19.  Eventuelt (2021-0304453)

Beslutning
Intet.
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Om Christianshavns Lokaludvalgs møde den 29. september 2021
Mødet startede kl. 18.30 og sluttede kl. 21.50.

 

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
13. Puljeansøgninger, september 2021
14. Borgermøde om forslag til tillæg 7 til lokalplan Holmen II (Margretheholm)
15. Vælgermødet den 28. oktober 2021
16. Status på lokaludvalgets pulje, september 2021
3. Dialog om tilpasning af lokaludvalg
4. Status på Ørkenfortet
5. Forslag om etablering af en stormflodssikringsgruppe under lokaludvalget
6. Borgerpanelundersøgelse om det lokale miljøarbejde
7. Fortætning i gårde og huludfyldning i karreer
8. Papirøen
9. Høringssvar om udkast til Bekendtgørelse om afskæring af klageadgange i  forbindelse med
anlæg af Lynetteholm
10. Christianshavnerdagen 2021
11. Puljeansøgningen "Demokrati/kulturaktiviteter for og af unge på Christianshavns Torv"
T1. Støtten til S/K Lynettens aktionsdage
12. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
17. Henvendelser til lokaludvalget, september 2021
18. Meddelelser
19. Eventuelt

 

Mødedeltagere

Avisgruppen, Christianshavneren Poul Cohrt
Christianshavns Lokalhistoriske Forening Asbjørn Kaasgaard
Christianshavns Bådelaug Sven Erik Brockdorff
E/F Panterens Bastion Lars Josephsen
Christianshavns Biblioteks Brugergruppe Ruth Plovgaard
Foreningen B&W-arbejder ved Christianshavns Kanal Lis Schertiger-Nielsen
Christianshavns Travaljelaug Ulla Bo Skovvart
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E/F Elefantens Gård Jens Eskildsen
Christianshavns Lokalråd Jane Lytthans
Vor Frelsers sogns menighedsråd Povl Koch
E/F Løvens Gård Frode Neergaard
Boligselskabet Hjem Jette Philipsen
Socialdemokratiet Erik Rasmussen
Det Radikale Venstre Marie Kruchov
Socialistisk Folkeparti Henrik Vilsbøll
Enhedslisten Mogens Holm
Alternativet Hamid El Mousti

 

Fraværende med afbud

Carsten Junge Pedersen. I stedet deltog hans 2. suppleant Lars Josephsen.
Kirsten V. Andersen. I stedet deltog hendes 1. suppleant Lis Schertiger-Nielsen.
Elin Johansson og hendes suppleanter.
Katinka Haxthausen. Afbuddet kom for sent til, at en suppleant kunne indkaldes.
Jette Arendrup. Afbuddet kom for sent til, at en suppleant kunne indkaldes.

 

Fraværende uden afbud

Poul Nielsen.

 

Fraværende i mødet

Hamid El Mousti forlod mødet kl. 19.49 under behandlingen af dagsordenens punkt 3.

Jane Lytthans og Ruth Plovgaard forlod mødet kl. 21.26-21.28 under behandlingen af dagsordenens
punkt 11 pga. inhabilitet.

 

Næste møde

Næste møde i Christianshavns Lokaludvalg holdes den 27. oktober 2021 kl. 18.30-21.30 i
Nordatlantens Brygge, Strandgade 91.
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